
Občasník — vydává obecní zastupitelstvo obce Kamenné Žehrovice.

Na přelomu léta a podzimu
Milí sousedé,
čas prázdnin a dovolených utekl jako voda a máme tu první 
podzimní měsíc, ve kterém pro Vás chystáme s členkami 
kulturního výboru hned dvě zajímavé akce. První z nich 
jsou TRADIČNÍ ŽEHROVICKÉ TRHY, kde se můžete 
těšit na rekordní počet prodávajících, kteří nám přislíbili 
účast, ale zejména na velice bohatý doprovodný program. 
Akce se uskuteční na parkovišti pod návsí v sobotu 21. 
září. Tou druhou je pak akce s ještě delší historií – pochod 
DRVOTOVA STEZKA, který se odehraje o týden později. 
Více informací najdete v samostatných pozvánkách na 
stránkách tohoto čísla.

Určitě Vás ale zajímá i to, co se dělo v létě. Během 
prázdnin se podařilo zrekonstruovat sociální zázemí 
v mateřské školce, a hlavně také ve zdravotním středisku, 
kde už to bylo tedy opravdu zapotřebí. To, že investice 
byla nutná a je dle našeho názoru opravdu vydařená, 
můžete posoudit z přiložených fotografií. Nejen, že prostor 
prokoukl vizuálně, ale změnou dispozice se podařilo 
v rámci záchodu pro ženy udělat bezbariérové WC, které 
mohou využívat i handicapovaní občané, a také umístit na 
pánské záchody navíc pisoár. Věříme, že pacienti i lékaři 
a sestry tyto změny přivítají a že opravené zázemí bude 
dobře sloužit další řadu let.

Menší investice putovaly i do Dělnického domu. Zde došlo 
po několika letech k potřebnému ošetření pergoly, kde již 
bylo nutné některé dřevěné prvky nahradit novými, a zejména 
k zakrytí venkovního prostoru polykarbonátem, aby byli 
hosté konečně chráněni před deštěm. Podobné zastřešení by 
mělo být během podzimu zhotoveno i před dveřmi do sálu. 
V srpnu pak proběhlo ještě ošetření krovu střechy samotného 
Dělňáku, neboť byl zjištěn výskyt dřevokazného hmyzu.

Mezi další malé, ale příjemné přínosy pro občany 
počítáme výměnu laviček a vybudování nového posezení 
u hřbitova. Celkovou rekonstrukcí prošly také lavičky 

v parku na návsi. Přibyla další dvě stanoviště na třídění 
odpadu a skoro všude byly doplněny kontejnery na sběr 
kovů. Nově také můžete separovat použitý jedlý olej 
z vašich domácností. Kontejner na jeho sběr je umístěn 
v areálu střediska. 

Přejeme vám krásný podzim a těšíme se na viděnou na 
některé z chystaných akcí. 

Lenka Husariková

Střípky informací z Obecního úřadu
To nejdůležitější hned na začátek – v září opět dostanou 
všichni občané možnost uplatnit své volební právo 
a svobodně rozhodnout o tom, komu bude svěřena správa 
veřejných záležitostí. Tentokrát se bude volit do krajských 
zastupitelstev, a to ve dnech 20. a 21. 9. 2024. Bohužel, 
v sobotu se volby budou letos krýt s tradičními trhy 
lidových řemesel, samotný volební akt ale netrvá dlouho, 
takže věříme, že to na návštěvnost trhů nebude mít žádný 
dopad. V této souvislosti se sluší, abychom dvojnásob 
poděkovali členům volební komise. Ti jediní totiž budou 
o bohatý program ochuzeni, neboť jejich zodpovědná práce 



jim neumožní opustit v sobotu volební místnost dříve než 
odpoledne, po uzavření uren a sečtení hlasovacích lístků. 
Jsme opravdu rádi, že se nám opakovaně hlásí zájemci 
o členství v komisi a dělají svědomitě svou práci (a jistě 
ne jen kvůli finanční odměně).

V současné době jsou v plném běhu práce na pasportu 
hřbitova. Staré papírové hřbitovní knihy, plné přípisů 
a místy již dosti nepřehledné, budou nahrazeny počítačovou 
evidencí, v níž bude snadné dobrat se rychle všech potřebných 
údajů. Právě nepřehlednost a někdy patrně i neúplnost 
hřbitovních knih nás ale vedou k tomu, že se obracíme 
na občany s prosbou o doplnění údajů. Hroby, u nichž 
nemáme platnou smlouvu, nebo kontakt na nájemce, budou 
opatřeny výzvou. Pokud by někdo případně věděl, komu 
takto označený hrob patří, budeme moc vděčni, když na 
to dotyčnou osobu upozorní, případně informace poskytne 
přímo paní Lence Černé (uctarna@kamennezehrovice.cz) 
na Obecním úřadě. Stejně tak doporučujeme kontaktovat 
paní Černou všem, kdo si nejsou jisti, zda, případně do kdy 
mají smlouvu o pronájmu hrobového místa platnou. 

Závěrem prosba. Rozmohl se nám tady takový 
nešvar. Někteří řidiči jezdí po vsi dosti asertivně a buď 
si neuvědomují, nebo ignorují, že s výjimkou páteřní 
Karlovarské třídy a nemnoha míst, kde jsou příslušné 
značky, platí po celé obci na místních komunikacích pravidlo 
pravé ruky. A to i tam, kde jedna z ulic je očividně větší a na 
první pohled vypadá jako hlavní (namátkou je zde možné 
vyzdvihnout ulici Politických vězňů a na ni navazující 
náměstí Míru, nebo ulici Pod Horkami). I při jízdě po nich 
je ale třeba jet opatrně a respektovat přednost řidičů, kteří se 
napojují zprava! Zvažovali jsme některé změny značení, ale 
šlo by o krok poměrně nákladný, a navíc je dost možné, že 
změna zažitých předností by ve finále napáchala víc škody 
než užitku. Takže pěkně pomalu a vpravo hleď!

Marek Starý

Příměstský tábor v Základní škole
Příměstský tábor se uskutečnil ve dnech 8. - 12. 7. 2024 
a zúčastnilo se jej celkem 9 dětí. 

V pondělí na děti čekaly seznamovací hry a procházky 
po okolí. Lépe tak poznaly svoje spolužáky a mohly se 
snáze orientovat po okolí, kde tento tábor probíhal. 

Během úterního dopoledne si každý z účastníků vyrobil 
keramickou misku. Během výroby se děti dozvěděly 
základní informace o keramické hlíně, peci a také o procesu 
tvorby samotné keramiky. V odpoledních hodinách se žáci 
vydali na procházku do nedalekých Tuchlovic. Vycházka 
měla jasný cíl – tuchlovickou točenou zmrzlinu. 

Ve středu na děti čekal výlet do sklárny v Nižboru. 
Sklárnou děti provedla skvělá paní průvodkyně, která 
zodpovídala všechny položené dotazy. 

Ve čtvrtek proběhla táborová olympiáda. Všechny děti se 
snažily o maximální výkony, spolupracovaly a dopoledne 
si tak náramně užily. Odpoledne se všichni žáci zúčastnili 
vodní bitvy, což děti vzhledem k vysokým teplotám ocenily.

Příměstský tábor byl ukončen hrou s názvem 
„Šipkovaná“. Děti plnily rozličné úkoly, cílem bylo najít 
medvěda. Na konci trasy na děti čekal „medvědí poklad“. 

Děti si příměstský tábor velice užily, odcházely domů 
spokojené a plné dojmů.

Kristýna Havlíčková

Zprávy z Mateřské školy
Letní měsíce utekly jako voda a už se o slovo hlásí nový 
školní rok. Přivítáme 14 nových dětí, které s pomocí rodičů, 
zaměstnanců školy a nových kamarádů jistě zvládnou 
adaptaci na nové prostředí a režim mateřské školy. Čekají nás 
dny plné objevů, získávání nových poznatků a zkušeností, 
cvičení, kreslení, zpívání a zábavy. 

Ke konci školního roku bylo pořízeno na zahradu 
mlhoviště pro horké dny, které děti uvítaly s velkým 
nadšením a dostatečně se vyřádily. Během prázdnin 
proběhla rekonstrukce dětských toalet v obou třídách. 
Máme krásné nové moderní toalety. Na školní zahradě 
bude instalován ještě jeden nový herní prvek.

V měsíci říjnu se můžete těšit na 2. ročník Dýňořezání 
v Dělnickém domě. Bližší informace později na webových 
stránkách mateřské školy a obce, whatsappu a facebooku.

Přejeme všem úspěšný start do nového školního roku 
a hodně zdraví.

Alena Vorbachová

SK Kamenné Žehrovice vítá podzimní sezónu
Do sezony 2024/25 jsme přihlásili již tradičně mužstvo 
dospělých, které bude naše barvy opět hájit ve III. 
třídě. Po restrukturalizaci fotbalových soutěží nově 
označené jako 9. liga. Početné zastoupení budeme mít 
v mládežnických kategoriích díky Sportovní akademii 
hned trojicí mužstev – mladší přípravkou U8, starší 
přípravkou U10 a mladšími žáky U12.

Mužstvo dospělých se bude snažit svými výkony navázat 
na vydařený závěr uplynulé sezóny, který nám zajistil slušné 
7. místo v konečné tabulce.



Díky bohatému zastoupení v soutěžích bude program 
na našem hřišti poměrně nabitý. Přípravky budou 
k mistrovským utkáním nastupovat v rámci miniturnajů 
během svých tréninkových jednotek; mladší přípravky 
U8 ve středu odpoledne, starší přípravky U10 ve čtvrtek 
odpoledne. Mladší žáci U12 budou svoje domácí 
mistrovské zápasy hrát v pondělí odpoledne. Mužstvo 
dospělých pak opět v již tradičním nedělním odpoledni. 
Přesný rozpis zápasů dospělých naleznete v přiložené 
tabulce, všechny termíny jsou pak dostupné na webovém 
portálu FAČR www.fotbal.cz.

Pavel Stehlík

Žehrovák od podzimu do Vánoc
Polovina roku je již za námi a s ní i koncerty, výborná talk 
show Jana Buriana a pro nás unikátní „žánr“, což byla 
přednáška s promítáním známého popularizátora astronomie, 
astrofyziky a vztahu vědy a víry RNDr. Jiřího Grygara, 
CSc. A právě ona se setkala asi s nejvyšší návštěvností 
a velmi pozitivní odezvou, a to na obou stranách, tedy jak 
u posluchačů, tak u přednášejícího, který prý má nejraději 
debatu s posluchači. I na tu došlo a byla zajímavá. 

Na podzim je naplánována i slavnostní instalace sochy 
anděla nazvané Zvěstování Panně Marii, pro niž je již 
připraven základ. Původně jsme počítali s termínem 
v polovině září, kdy je svátek Jména Panny Marie, které 
nese naše kaplička, ale kvůli onemocnění sochaře budeme 
muset termín posunout. Nový termín oznámíme včas.

Hana Jirkalová

Úspěchy Žehrovických modelářů
Prázdninové měsíce bývají pro modeláře spíše „okurková 
sezóna“. Je to dáno historicky tím, že o prázdninách bylo 
nejvíce práce na polích. S volnými modely se nedalo létat, 
neboť vzrostlé zemědělské plodiny téměř znemožňují najít 
model, který vítr zavál právě nad takovouto plochu. Také 
majitelé polí by samozřejmě nesli nelibě, kdyby se jim ve 
vzrostlém porostu někdo procházel a hledal model. V dnešní 
době rádiem řízených modelů se soutěže o prázdninách 
nepořádají hlavně z důvodu dovolených a s tím související 
omezené účasti. Nicméně dvě vrcholné soutěže mají svůj 
termín právě v těchto letních měsících.

Podzimní a zimní program v kapličce je již 
připravený a bude následující:
4. 9. Mariánská slavnost v kapličce JPM, čas 

upřesníme na www.zehrovak.cz a na plakátě.
5. 10. Iva Bittová, Jakub Jedlinský a Pavel Fischer 

v 19 hod.
8. 11. Československé komorní duo v 19 hod.
29. 11. Rozmarýn 1. adventní koncert v 19 hod.
18. 12. ZUŠ Stochov tradičně vystoupí na 

2. adventním koncertě již v 17 hod.



kde skončil opět druhý! Skvělé výsledky, když si uvědomíte, 
jak technologicky, fyzicky a psychicky náročná je tato 
kategorie, kde letouny létají rychlostí přes 300 km/h. LMK 
Kamenné Žehrovice také pořádají ročně jednu pylonářskou 
soutěž. Dále nesmím opomenout že jednou ročně pořádáme 
také soutěž kategorie RES, což jsou rádiem řízené, moderní, 
výkonné modely větroňů o rozpětí přesně 2 metry. V této 
kategorii máme zase zastoupení v rodině Bačinových, kde 
létá všech pět členů rodiny včetně maminky. Zde sklízí 
úspěchy hlavně nejstarší syn Radek Bačina. 

Jak je vidět, i „okurková sezona“ přináší nové zprávy. 
V modelářském kroužku v Kamenných Žehrovicích se 
mládež naučí nejen pečlivosti, přesnosti a trpělivosti, ale 
postupem času přijdou i úspěchy a s tím spojená radost 
z vítězství. Chce to jen vydržet, mít podporu v rodičích 
a užívat si čas strávený jak v dílně, tak hlavně při tréninku 
a soutěžích v létání.

Jiří Hruška

 Je to Mistrovství Evropy/Světa historických modelů, 
které se koná pravidelně poslední červnový týden, 
a Mistrovství České Republiky historických modelů, které 
se koná pravidelně předposlední srpnový prodloužený 
víkend. V letošním roce se konalo historicky první 
Mistrovství světa SAM (Society of Antique Modellers), 
a to v maďarském Jákabszálás. Historicky první, neboť 
předchozích devatenáct ročníků bylo pořádáno jako 
Mistrovství Evropy. Letos se pořadatelé domluvili s kluby 
v USA a Austrálii, že vyšlou své zástupce, a soutěž dostala 
světový rámec. Zúčastnilo se více než 110 modelářů 
s více než 500 modely. Soutěžilo se v nesnesitelném 
horku, celý týden, ve 14 kategoriích. Česká výprava byla 
nejúspěšnější. Posbírala nejvíce cenných kovů. K úspěchu 
české výpravy přispěli i modeláři z našeho žehrovického 
klubu SAM 95, jmenovitě Jiří Hruška dvěma zlatými 
a Miroslav Vaněk jednou zlatou a jednou bronzovou 
medailí. Klubový přístřešek a výčep s pivem Starokladno 
se zase staly kulturním centrem české výpravy.

Mistrovství české republiky se letos konalo na Moravě 
v Holešově (příští rok budeme MČR pořádat opět my, 
klub SAM 95). Soutěž rovněž poznamenalo horké počasí 
od středy do neděle. Létáme 17 disciplín a po Mistrovství 
Evropy, je to asi druhá největší celoevropská akce 
historických modelářů, které se zúčastňuji i modeláři 
slovenští. Členové klubu SAM 95 se v ostré konkurenci 
opět neztratili a přivezli celkem 10 cenných kovů. 
Jmenovitě: Gustav Bulín 2 zlata, Josef Hejsek 1 zlato 1 
bronz, František Kšána 2 stříbra, Miroslav Vaněk 1 stříbro 
1 bronz, Martin Křesadlo 1 stříbro a Marek Sobaniec 1 
bronz. Zde bych vyzdvihl výkony Františka Kšány, který 
obě medaile získal v početně zastoupených kategoriích 
větroňů s modely žehrovického konstruktéra, modeláře 
a zakladatele našeho klubu, Radoslava Čížka. 

A jelikož píši článek za oba naše žehrovické kluby, nesmím 
zapomenout na skvělé úspěchy Kamila Vydry, člena klubu 
LMK Kamenné Žehrovice. Jen pro osvěžení paměti, neboť 
jsem to psal již několikrát – v Kamenných Žehrovicích působí 
dva kluby leteckých modelářů. LMK Kamenné Žehrovice 
sdružuje členy z blízkého okolí, má dětský kroužek a je 
to klub registrovaný pod Svazem modelářů ČR. SAM 95 
má členy v celé ČR a je součástí celosvětového hnutí se 
sídlem v USA. Ale zpět ke Kamilovi Vydrovi. Tento člen 
LMK Kamenné Žehrovice soutěží v asi nejadrenalinovější 
modelářské kategorii a to jsou rychlostní závody okolo 
pylonů. A je v tom opravdu dobrý. Je členem reprezentačního 
družstva ČR a účastní se závodů světového poháru v těchto 
rychlostních disciplínách. V rámci tohoto poháru se toto léto 
zúčastnil pylonářského Mistrovsví Německa, kde skončil 
druhý, a dále soutěžil v závodu světového poháru ve Švédsku 
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